| 首页 | 期刊介绍 | 编委会 | 投稿指南 | 期刊订阅 | 学术交流 | 联系我们 | 下载中心 |

科研管理 » 2012, Vol. 33 » Issue (3):136-141 论文 DOI:

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

## 基于G<sub>1</sub>-法和改进DEA的工程项目评标方法

张熠1, 王先甲1,2

- 1. 武汉大学经济与管理学院,湖北 武汉 430072;
- 2. 武汉科技大学冶金工业工程系统科学湖北省重点实验室,湖北 武汉 430081

Tender evaluation method for engineering projects based on the method of  $G_1$  and modified DEA

Zhang Yi<sup>1</sup>, Wang Xianjia<sup>1,2</sup>

- 1. School of Economics and Management, Wuhan University, Wuhan 430072, China;
- Hubei Province Key Laboratory of Systems Science in Metallurgical Process, Wuhan University of Science and Technology, Wuhan 430081, China

Download: PDF (1101KB) HTML 1KB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

**摘要** 提出了一种基于G<sub>1</sub>-法和改进DEA的工程项目评标方法,通过引入主观偏好系数,采用线性加权的方法,将G<sub>1</sub>-法所确定的指标权重和改进DEA 法所确定的公共权重结合起来共同确定评价指标的综合权重,并以此为基准计算各投标单位的效率指数,通过比较其大小来对投标单位进行排序。 最后通过工程项目评标的实例验证了该方法的可行性和合理性,为决策者进行工程项目评标提供了一种科学实用的方法。

**关键词:** G<sub>1</sub>-法 数据包络分析 工程项目 评标

Abstract: A method of tender evaluation for engineering projects is put forward based on the method of  $G_1$  and modified DEA. By introducting the subjective preference coefficient and using the linear weighting method, the comprehensive weights of evaluation indexes could be obtained by combining the weights determined by the method of  $G_1$  with the public weights determined by the modified DEA, on basis of which, the efficiency indexes of bidders could be calculated and various bidders are able to be sorted by comparing the size of efficiency indexes. Finally, the case of tender evaluation for engineering projects is given to verify the feasibility and rationality of the proposed method, a scientific and practical approach is provided for the decision-makers in the tender evaluation for engineering projects.

Keywords: the method of  ${\rm G}_1$  DEA engineering project tender evaluation

Received 2010-09-11;

Fund:

国家自然科学基金项目"非对称信息下相关异质物品多目标双边组合拍卖机制设计与效率分析"(编号: 71071119, 起止时间: 2011.01-2013.12)。

About author: 张 熠(1982-),女(汉),湖北咸宁人,武汉大学经济与管理学院管理科学与工程博士研究生,主要从事工程项目管理、项目评价研究。

王先甲(1957-),男(汉),湖北汉川人,武汉大学经济与管理学院副院长,珞珈特聘教授,博士生导师,主要从事博弈论、决策分析。

## 引用本文:

张熠, 王先甲.基于G<sub>1</sub>-法和改进DEA的工程项目评标方法[J] 科研管理, 2012, V33(3): 136-141

Zhang Yi, Wang Xianjia.Tender evaluation method for engineering projects based on the method of G<sub>1</sub> and modified DEA[J] Science Research Management, 2012,V33(3): 136-141

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

Copyright 2010 by 科研管理